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ПОЛИТИЧЕСКИЙ МИФ КАК АПОГЕЙ РАЗВИТИЯ СОЦИАЛЬНОГО МИФА 

 

С.В. Рязанова 

 

Рассматривается эволюции представлений о политическом мифе в советской, постсоветской и 

западной историографии. Предлагается авторская концепция политического мифа, основанная на 

архетипическом принципе единства Космоса, социума и человека. Указаны стержневые образы 

традиционного политического мифа, тенденции эволюции и трансформации политического мифа в ходе 

культурно-исторического развития. Определяются характерные черты традиционной и 

модернизированной политической мифологии. 
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культура. 

 

 

S.V. Ryazanova 

Political myth as an apogee of social myth development 

 

It is considered the evolution of ideas about political myth in the Soviet, post-Soviet and European 

historiography. The author's concept of political myth, based on the archetypal principle of unity of the space, 

society and man. It is shown the images of the core of the traditional political myth, the trend of the evolution and 

transformation of political myth in the cultural and historical development. The defining features of traditional and 

modernized political mythology are defined. 
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